
Protokół

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej,  Komisji  Budżetu i Samorządu,
Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i

Zdrowia,  Komisji Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa i Integracji Europejskiej
oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które odbyło się w dniu

19 października 2021 roku o godzinie 1438

w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.
I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 14 radnych 
nieobecni - 0

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Rozwoju, Rolnictwa i Integracji Europejskiej.

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

1.  Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji.
3. Realizacja dopłat dla rolników, bieżące informacje o działalności ARiMR. 
4. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
5. Zapytania, sprawy różne.
6. Zakończenie.

Ad.1 Sprawy regulaminowe.

Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Integracji  Europejskiej –
powitał  wszystkie  osoby  uczestniczące  w  posiedzeniu  Komisji  oraz  przedstawił  porządek
posiedzenia Komisji.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński – zapytał czy są uwagi do protokołu z posiedzenia
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które odbyło się 22 września 2021 r. 
Nie zgłoszono uwag, wobec czego poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. 
Protokół z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przyjęto jednogłośnie, bez uwag.
Następnie zapytał czy są uwagi do protokołu ze  wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji, które
odbyło się również w dniu 22 września 2021 r.         
Nie zgłoszono uwag, wobec czego poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. 
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji przyjęto jednogłośnie, bez uwag.

Ad.3. Realizacja dopłat dla rolników, bieżące informacje o działalności ARiMR. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska – przedstawiła materiał dotyczący  „Realizacji
dopłat dla rolników, bieżące informacje o działalności ARiMR” – materiał stanowi załącznik do 
protokołu.
Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego materiału.

Ad.4. Projekty uchwał i tematy informacyjne.

• PURM w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 
2021-2035,

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - omówiła  wyżej wymienione projekty uchwał.
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Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionych projektów uchwał.

• PURM w sprawie nadania imienia Józefa Gierszewskiego Sali  Sesyjnej/  Ślubów Urzędu
Miejskiego w Kowalewie Pomorskim

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  Sałatowska  –  poinformowała,  że  temat  ten  był  już
podejmowany w 2019 roku, teraz został przedstawiony Radnym projekt uchwały.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że w 2019 roku podczas posiedzeń Komisji
w dniu 19 września i  20 września została  przedstawiona Radnym propozycja  by Salę  Sesyjną/
Ślubów nadać imieniem Józefa Gierszewskiego. Dodał, że zostało skierowane pismo do Instytutu
Pamięci Narodowej i w odpowiedzi otrzymano pozytywną odpowiedź. Dzięki uprzejmości jednego
z przedsiębiorców naszej Gminy, jako czyn społeczny, tablica została odnowiona. Tablica zostanie
zamontowana w sali Sesyjnej/ Ślubów. Uroczyste odsłonięcie planowane jest podczas obchodów
11 listopada.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że w 2019 roku nie zapadła żadna decyzja by nadać
salę imieniem Józefa Gierszewskiego. Dodał, że nie ma nic przeciwko, jednakże uważa, że tablica
Józefa Gierszewskiego powinna się znaleźć w sali pamięci w Szkole Podstawowej w Kowalewie
Pomorskim, bądź w miejscu gdzie wisiała wcześniej. Dodał, że Sala Sesyjna/Ślubów zasługuje na
patrona, który pełnił funkcję administracyjną w Gminie, był parlamentarzystą. Dodał, że taką osobą
jest  śp.  Władysław Klimek.  Poprosił  o rozsądne przemyślenie  i  dodał,  że  zgodzi  się z  każdym
werdyktem.

Radny Robert  Bejgier  – poinformował,  że Józef  Gierszewski  za wiele  nie  wniósł  do historii.
Zaproponował by Sali Sesyjnej/ Ślubów nadać imię Władysława Bartoszewskiego. 

Burmistrz  Miasta  Jacek Żurawski  – poinformował,  że  tablica  Gierszewskiego nie  może być
zamontowana w miejscu gdzie wisiała przed modernizacją budynku, z uwagi na to, że w chwili
obecnej znajduje się tam przedszkole. Dodał również, że nie możemy narzucić Szkole Podstawowej
w Kowalewie, by Sali Pamięci nadać imię Józefa Gierszewskiego bądź Władysława Klimka. Jest
zamysł by w przyszłości imieniem Władysława Klimka nazwać jakąś ulicę, bądź część obwodnicy.
Uważa,  że  zawsze  nazwisko  budzi  kontrowersje,  natomiast  chciał  zachować  patrona  i   tablicę
w budynku.

Radna Jolanta Wypych – poinformowała, że patronem szkoły była Maria Konopnicka. 
 
W wyniku dyskusji ustalono, że projekt zostanie poddany pod głosowanie podczas XXXIV Sesji
RM w dniu 28 października 2021 r. 

• PURM w sprawie  przyjęcia wniosku dotyczącego podziału sołectwa Pruska Łąka na
sołectwo Szewa i sołectwo Pruska Łąka.

• PURM  w  sprawie  przeprowadzenia  konsultacji  społecznych  z mieszkańcami
sołectwa  Pruska  Łąka  dotyczących  podziału  sołectwa  Pruska  Łąka  na  sołectwo
Szewa i sołectwo Pruska Łąka.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  Sałatowska  –  poinformowała,  że  w  dniu  jutrzejszym
mailowo  zostaną  przesłane  Radnym  projekty  uchwał.  Jeżeli  będą  jakieś  uwagi  bądź  pytania
poprosiła by zgłosić się do niej. Dodała, że termin  rozpoczęcia  konsultacji  został  wyznaczony  na
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24  listopada,  zakończenie  30  listopada.  Do  projektu  uchwały  załączony  jest  formularz
konsultacyjny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski – zapytał czy będzie możliwość oddania głosu
elektronicznie w konsultacjach. 

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  Sałatowska  –  poinformowała,  że  nie  brano  takiej
możliwości pod uwagę. 

Kier. Ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że w głosowaniu elektronicznym głos
mógłby oddać każdy, nie tylko mieszkaniec, nie ma możliwości skontrolowania tego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski – poinformował, że jego zdaniem konsultacje
przejdą. Zastanawia się czy 50 % osób weźmie udział w tym głosowaniu. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  poinformował,  że  wynik  jest  przesądzony,  ponieważ
mieszkańcy Pruskiej Łąki chcą by Szewa była oddzielnym sołectwem. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski –  poinformował,  że  sołtys  powinien  zrobić
wszystko by dotrzeć do mieszkańców, którzy zagłosują. 

Radny Grzegorz Regulski – zapytał czy 50 % mieszkańców musi wziąć udział w głosowaniu, by
referendum było ważne. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska – odpowiedziała, że tak. 

Radny Grzegorz Regulski – poinformował, że jeżeli mieszkańcy Pruskiej Łąki nie wezmą udziału
w głosowaniu referendum będzie nieważne. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska – poinformowała, że jest taka możliwość. 

 Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionych projektów uchwał.

• PURM  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  dla  działek  nr  ewid.  98/1  I  98/2  położonych  w  obrębie  ewidencyjnym
Sierakowo, gm. Kowalewo Pomorskie.

Zastępca Burmistrza  Ilona Rybicka –  Sałatowska – poinformowała,  że  Radni  nie  otrzymali
jeszcze tego  projektu uchwały, zostanie on przesłany w dniu jutrzejszym.

Kier.  Ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  poinformowała,  że  intencją  przygotowania  tego
projektu uchwały jest złożony wniosek przez jedną z firm, która w miejscowości Sierakowo chce
wybudować farmę fotowoltaiczną,  na obszarze 15 ha.  Wniosek nie  dotyczy opracowania  planu
miejscowego.  Został  złożony  wniosek  o  wydanie  decyzji  o  warunkach  zabudowy,
zagospodarowania  terenu.  Projekt  uchwały  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego
planu  zagospodarowania  przestrzennego  obejmuje  obszar  położony  na  terenie  Gminy
Kowalewo Pomorskie, w miejscowości Sierakowo o powierzchni 17,02 ha. Dla tego terenu
brak  jest  obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego.  Granice
wyodrębnionego  obszaru  opracowania  planu  określone  zostały  na  załączniku graficznym
do   uchwały.   Dodała,  że  zgodnie  z  art.  14  ust.  1  ustawy  z  dnia  27  marca  2003  r.
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o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym  (t.j.  Dz.U.  z  2021  r.  poz.  741
z późn. zm.),  w  celu  ustalenia  przeznaczenia  terenów  oraz  określenia   sposobów    ich
zagospodarowania  i  zabudowy  rada  gminy  podejmuje  uchwałę  o  przystąpieniu  do
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.

Przewodniczący  Komisji  Michał  Klafczyński  –  zapytał  czy  jest  konieczność
przyjmowania  tego  projektu  na  najbliższej  Sesji  RM.  Radni  nie  zapoznali  się  z  tym
projektem.

Kier. Ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że jest to uchwała intencyjna,
która  nic  nie  rozstrzyga.  Dodała,  że  nasze  studium  na  dzień  dzisiejszy  dopuszcza
lokalizowanie  odnawialnych  źródeł  energii.  Studium  nie  jest  przepisem  prawa
miejscowego, które o niczym nie rozstrzyga.  Projekt uchwały tego planu musi być zgodny
ze studium. Wyjaśniła,  że idąc tokiem postępowania administracyjnego, w formie decyzji
o  warunkach  zabudowy  mieszkańcy  tej  miejscowości  nie  będą  brali  udziału
w  postępowaniu.   Przy  planie  miejscowym  będą  stroną  i  będą  mogli  swoich  interesów
bronić. 

Radny Stanisław Kaznowski – zgadza się z Panią Kierownik ref. TIiGG, by przystąpić do
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Dodał,  że  na  dzień
dzisiejszy  nie  wiemy  co  będzie  się  działo  z  zużytymi  panelami  fotowoltaicznymi,  jak
będzie polegała ich utylizacja. Uważa, że należy rozpocząć tą procedure, a w ostateczności
niech decydują mieszkańcy. 

Radny Marcin Dunajski – poinformował, że są to firmy prywatne. Jeżeli zgodzimy się na
pobudowanie  takiej  farmy  fotowoltaicznej  w  Sierakowie  bądź  gdziekolwiek  na  terenie
Gminy,  firma ta będzie miała  korzyści pieniężne.  Dla mieszkańców Gminy pobudowanie
takiej  farmy  nie  będzie  miało  żadnej  korzyści.  Dodał,  że  jest  przeciw  budowie  farmy.
Uważa, że 15 ha jest dużym obszarem i działa to niekorzystnie na środowisko. 

Radny Robert Bejgier – zapytał jaki byłby zysk dla Gminy, jeżeli chodzi o podatki.  

Kier.  Ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  poinformowała,  że  jeden  z   mieszkańców,
który  podpisał  umowę  dzierżawy  na  grunt  na  fotowoltaikę,  nie  został  poinformowany
przez  firmę  z  czym  wiąże  się  jej  podpisanie.  Dodała,  że  nie  ma  żadnego  podatku  od
budowli,  w  związku  z  czym  Gmina  nie  będzie  miała  żadnego  dochodu  z  tytułu
usytuowania paneli fotowoltaicznych. Jedyny dochód jaki będzie miała Gmina, to podatek
od  działalności  o  którym  najprawdopodobniej  nie  wiedzą  właściciele.  Gmina  nie  może
dochodzić roszczeń od dzierżawcy. Podatek płaci właściciel, a podpisane umowy, w żaden
sposób tego nie regulują. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  – poinformowała, że jeden z rolników poinformował
Gminę,  że  na  czysto  za  dzierżawę  gruntów  pod  panele  fotowoltaiczne  wyszedł
1 000,00 zł.  Dodała, że jedna osoba ma dopiero zmienioną klasyfikację gruntu. Zmieniona
jest ona przez Starostwo, my jako Gmina nie możemy tego zmienić. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska  – poinformowała, że obecnie w Gminie jest
jedna instalacja na Borku, jedna w Elzanowie i jedna w Mlewcu. Z tego co wie tylko jedna
jest oddana do użytkowania. Wydawane orzecznictwo było na powierzchnię 1 ha.
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Radny  Robert  Bejgier –  poinformował,  że  nurtuje  go  fakt,  że  właścicielom  farmy
w łatwy sposób udało się namówić właścicieli gruntów do ich oddania, za małe pieniądze.
A my jako Gmina nie możemy znaleźć żadnego inwestora. 

O godz. 1625   – 1627   posiedzenie Komisji opuścił Radny Przemysław Lewandowski. 

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  uważa,  że  dla  rolnika  nie  są  to  małe
pieniądze,  ponieważ  jest  przeliczany  dochód  z  jednego  hektara  ziemi.  Jeżeli  chodzi
o nabycie od osób fizycznych gruntów, muszą być środki  na ich wykupienie.  Gmina nie
posiada gruntów na zamianę. 

Radny Robert Bejgier – zgodził się i poinformował, że ma tego świadomość. 

Kierownik  ref.  TIiGG Bożena Rymanowska  –  poinformowała,  że  jeżeli  Gminę  będzie
stać na to by kupić grunty nie będzie problemu. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  – poinformowała, że perspektywa 20 lat wydaje się
daleka, zastanawia się co będzie z odbiorem i utylizacją tej instalacji. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska  – poinformowała, że za 20 lat firmy już nie
będzie. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  poinformowała,  że  prezesami  firm  są  młodzi
ludzie. Według niej to na Gminie będzie ciążył obowiązek utylizacji paneli. Jest to świeży
temat,  teraz  jest  nacisk  na  odbiór  odpadów,  być  może  utylizacja  paneli  będzie  na  takiej
samej zasadzie jak odbiór opon od rolników. 

Radny  Robert  Bejgier  –  poinformował,  że  większość  Gmin  z  naszego  województwa
reklamuje  się  w  telewizji  odnośnie  terenów  inwestycyjnych.  Jest  zapis,  że  jest  to  ze
środków unijnych.  Patrząc  na  te  reklamy,  uważa,  że  nasza  Gmina  będzie  się  podwójnie
cofać,  z  uwagi  na  to,  że  wszyscy  inwestorzy  pójdą  do  innych  Gmina,  a  nasza  Gmina
pozostanie Gminą rolniczą. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska  – poinformowała, że zostało zorganizowane
spotkanie  fokusowe  z  urbanistą  odnośnie  naszego  dokumentu  strategicznego  jakim  jest
Studium uwarunkowań i zagospodarowania. Na spotkaniu udział wzięło czworo Radnych,
mieszkańców  było  dużo  więcej.   Na  spotkaniu  przedstawiono  strukturę  własnościową
i użytkową gruntów na terenie naszej Gminy. Pokazano co było wcześniej, a co jest teraz,
w jaki sposób są rozdrobnione grunty. Przedstawiono gdzie występują grunty klasy IV,III,
II  i  I.  Mówiono  o  możliwościach,  gdzie  można  usytuować  zabudowę  usługową,
produkcyjną,  gdzie  są  obowiązujące  miejscowe  plany  zagospodarowania  przestrzennego
i z jakim przeznaczeniem. Urbanistka na spotkaniu powiedziała, że właściciele nie patrzą
pod kątem tego, że władze Gminy mają perspektywy rozwojowe, patrzą pod kątem tego co
jest  dla  nich  dobre.  Działki  na naszym terenie  są rozdrobnione,  żeby je  zebrać  i  znaleźć
jakiś  kompleks,  gdzie  będą  grunty  o  niższej  bonitacji,  z  przeznaczeniem  pod  produkcję
i usługi jest  trudne.  Poinformowała  Radnych, że  projekt  dokumentu  Strategii  Rozwoju
Gminy  zebrany  został  w całość  i  zostanie  przedstawiony  do wglądu.  Znalezione  zostały
grunty  o  niskiej  klasie  w  kierunku  Golubia  Dobrzynia.  W kierunku  Torunia  znaleziono
tylko jeden grunt o niskiej klasie ziemi  w miejscowości Elzanowo. Dodała, że właściciele
są   zainteresowani  dzierżawą  gruntów pod  fotowoltaikę,  ponieważ  będzie  to dla   nich
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stały   miesięczny  dochód.  Gmina   nie  może  zapłacić  więcej  niż  wynika  z  wyceny
rzeczoznawcy  majątkowego.  Gmina  obecnie  nie  ma  środków na  zakup  gruntów od  osób
fizycznych.  Wszystkie  duże  powierzchnie  gruntowe  zostały  sprzedane  za  zgodą  Rady
w 2018 roku. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski  – dodał, że grunty te zostały sprzedane rolnikom pod
grunty rolne oraz pod inwestycje. W Gminie zostały małe działki, których nie da się scalić
w jedną.  Nikt nie chce się zamienić na grunty. Dodał,  że z Panią Kierownik uczestniczył
w  spotkaniu  z  jednym  z  przedstawicieli  firmy  fotowoltaicznej,  któremu  odmówiono
współpracy. Odniósł się do Odnawialnych Źródeł  Energii  i  poinformował,  że przychodzą
do  Gminy  osoby,  które  chcą  za  wszelką  cenę  zrobić  biznes.  Nie  obchodzi  ich  co  myślą
mieszkańcy.  Jako  Gmina  jesteśmy  za  Odnawialnymi  Źródłami  Energii,  nie  może  być
jednak  sytuacji,  że  Gmina  będzie  dawała  zgodę  firmom  na  stawianie  farm
fotowoltaicznych. Nie potrafi wyjaśnić dlaczego rolnicy się na to zgadzają. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński  – poinformował, że oferty dla rolników są
w granicach 15 000,0 zł – 20 000,00 zł. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.

Ad. 5. Zapytania, sprawy różne.

Radny Jerzy Koralewski  – zapytał czy na listopadowej Sesji RM będzie podjęty projekt
uchwały odnośnie przyjęcia regulaminu wynagrodzeń dla nauczycieli,

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski  – poinformował, że projekt uchwały stanie na sesji do
końca roku. 

Radny  Jerzy  Koralewski  –  poprosił  Przewodniczącego  Rady  o  wprowadzenie  do
porządku  najbliższej  Sesji  RM  projektu  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwał  Rady
Miejskiej  w  Kowalewie  Pomorskim  nr  XVIII/152/04 z  dnia 29 grudnia 2004 r.;  oraz
nr XII/111/08 z dnia 16 kwietnia 2008r.; który został wycofany na poprzedniej Sesji RM. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski  –  poprosił  Radnego  Jerzego
Koralewskiego o omówienie tego projektu uchwały.  

Radny  Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  jeżeli  są  pytanie  do  projektu  uchwały,
chętnie na nie odpowie.

Nikt z Radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski  –  poinformował  że  projekt  uchwały
zostanie ujęty w porządku Sesji.

Radny  Jerzy  Koralewski  –  zapytał  dlaczego  po  raz  kolejny  jeden  z  mieszkańców
Wielkiego Rychnowa oprotestował  projekt modernizacji  drogi z Kowalewa do Wielkiego
Rychnowa. Dodał, że nie  dodzwonił  się  do  Starosty  Golubsko  –  Dobrzyńskiego  w  tej
sprawie.  Następnie odniósł  się do otrzymanej  odpowiedzi  od Pana Burmistrza w sprawie
interpelacji dotyczącej parkingu na Fosie Jagiellońskiej.  Dodał, że prosił o to by mógł się
włączyć do rozwiązania problemu. Odpowiedź na interpelację  nie  jest  satysfakcjonująca.
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Poinformował,  że  właściciel  nie  otrzymał  żadnego  pisma  z  Urzędu  z  prośbą
o  zlikwidowanie  płotku,  celem  postawienia  wyższego  krawężnika.  Zasugerował,  że
z  właścicielem  drugiej  działki  sam  porozmawia  i  wystąpi  z  prośbą  o  zlikwidowanie
śmietnika,  gdyż  w  chwili  obecnej  gromadzą  się  tam  szczury.  Zgodził  się  z  propozycją
Pana  Burmistrza  o  przejęciu  utrzymywania  parkingu  na  Fosie  Jagiellońskiej.
Zaproponował,  spotkanie z Panem Burmistrzem w celu omówienia tej sprawy oraz sprawy
związanej z modernizacją drogi powiatowej w kierunku Wielkiego Rychnowa.

Radna  Jolanta  Wypych  –  zapytała  jak  wygląda  sprawa  związana  z  parkowaniem  na
rynku. Przytoczyła artykuł gazety CGD dotyczący parkowania na rynku w Golubiu. 

Radny Robert Bejgier –  zawnioskował  o przygotowanie  informacji  w zakresie  wysokości
podatków, które wpływają od firmy CONKRET /za okres trzech ostatnich lat /. Następnie
zapytał co z wnioskiem Radnego Jerzego Koralewskiego, który dotyczy umieszczenia flagi
UE przed budynkiem Urzędu.

Burmistrz  Miasta  Jacek Żurawski  –  poinformował,  że  w dniu  wczorajszym rozmawiał
ze  Starostą  Golubsko  –  Dobrzyńskim,  który  poinformował,  że  od  Firmy CONKRET nie
wpłynęły  żadne  pieniądze  na  modernizację  drogi  w  Wielkim  Rychnowie.  Starosta
poinformował Burmistrza, że Wody Polskie  mają wydać opinię w sprawie remontu drogi,
jednak  nie  wie  kto  złożył  wniosek.  Burmistrz  dodał,  że  martwi  się  o  bezpieczeństwo
mieszkańców, jednak nie ma wpływu na remont drogi powiatowej. 

Radny  Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  XXXXXXXX dwukrotnie  oprotestował
projekty dokumentacji, dotyczące modernizacji drogi powiatowej w Wielkim Rychnowie. 

Radny Piotr Strzelecki  – poinformował, że Wody Polskie wydały pozwolenie na przepust
pod drogą.  XXXXXXXXX się od tego odwołał,  ponieważ cały rów jest  jego własnością,
a Firma CONKRET w ten rów spuszcza nieczystości. 

Burmistrz  Miasta  Jacek Żurawski  –  poinformował,  że  nie  chce  odpowiadać  za  XXXX
XXXXXXXX i za Prezesa Firmy CONKRET. Następnie odniósł się do parkingu na Fosie
Jagiellońskiej  i  dodał,  że  jeden z właścicieli  nie  wyraził  chęci  podejścia  do tego tematu.
Sprostował, że Gmina nie chciała przejąć parkingu od właścicieli, tylko administrować ten
parking,  bez  żadnych  opłat  (zadbać  o  odpowiednie  oznakowanie  i  czystość).  Dodał,  że
parking  ten  jest  wizytówką  miasta,  natomiast  Gmina  na  siłę  nie  może  wejść  na  teren
prywatny.  Poinformował,  że  w  tym  samym  czasie  podpisywał  odpowiedzi  dla  Radnego
Koralewskiego  i  dla  właściciela  działki,  nie  wie  dlaczego  tej  odpowiedzi  nie  otrzymał.
Zasugerował,  że  jest  gotów  przejść  się  osobiście  do  właścicieli.  Kolejno  odniósł  się  do
parkowania  w  mieście  i  przypomniał  po  raz  kolejny,  że  przez  rynek  przebiega  droga
krajowa. 

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner  – poinformowała,  że już nie raz tłumaczyła,
że  jest  opracowywana  organizacja  ruchu,   a  jej  termin  mija  31  października.  Następnie
musi nastąpić wprowadzenie tej organizacji po zatwierdzeniu jej przez Starostę. Jak będzie
to przebiegać, dokładnie nie wie,  ale  na  pewno  zostanie  ograniczona  strefa  postoju  na
rynku.  Następnie  odpowiedziała  Radnemu  Robertowi  Bejgier,  co  do  otrzymanej
odpowiedzi na interpelację od Starosty i poinformowała, że taka odpowiedź była. 

Radny Robert Bejgier – poinformował, że było pismo ale nie odpowiedź. 
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Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  poinformowała,  że  w  piśmie  została
zawarta odpowiedź od Starostwa. 

Radny Robert  Bejgier  – poinformował,  że w większości  otrzymywanych odpowiedzi  są
ogólniki bez konkretów. 

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  poinformowała,  że  nie  może  zmienić
odpowiedzi od Starosty. 

Radny Robert Bejgier – poinformował,  że dziwi go wypowiedź Pana Burmistrza, że nie
ma wpływu na remont drogi powiatowej w Wielkim Rychnowie. Jest to droga użytkowana
przez  mieszkańców  naszej  Gminy  i  jeden  protestujący  mieszkaniec  przeszkadza  w  tym,
należałoby coś z tym zrobić. Wystąpienie do Wód Polskich przedłuża cały proces.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  poinformowała,  że  nie  ma  innej
możliwości,  jest  postępowanie  administracyjne  oraz  strony  postępowania,  gdzie  każda
strona ma prawo złożyć zażalenie albo odwołanie. 

Radny Piotr Sęk – poinformował, że należałoby wystąpić do Firmy CONKRET. 

Kierownik ref.  TIiGG Bożena Rymanowska  – poinformowała,  że toczy się kilkanaście
postępowań u jednej i drugiej strony. 

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  poinformowała,  że  odpowiedź  do
właściciela  części  parkingu na Fosie  Jagiellońskiej  została  na pewno wysłana.  Następnie
dodała,  że  na  ostatnich  obradach  Sesji  Radni  przyjęli  poprawiony  projekt  uchwały
w sprawie  przyjęcia  projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na
terenie  Gminy  Kowalewo  Pomorskie.  Poprosiła  Radnych  o  wyrażenie  zgody  na
wprowadzenie  na  Sesję  RM  uchwały  zatwierdzającej  regulamin  w  momencie  gdy
regulamin  zostanie  pozytywnie  zaopiniowany  przez  Wody  Polskie,  w  wersji  którą
uchwalili Radni.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował,  że budowy drogi  nie blokuje  XXX
XXXXX, tylko ktoś inny. 

Radny Grzegorz Regulski – zapytał na jakim etapie jest naprawa przepustu, który został
tylko  doraźnie  naprawiony  przy  przystanku  na  drodze  powiatowej  w  Wielkiej  Łące.
Kolejno zapytał jak wygląda naprawa melioracji na boisku, gdzie ma powstać Centrum. 

Kierownik ref.  TIiGG Bożena Rymanowska  – wyjaśniła,  że  jeżeli  chodzi  o inwestycję
odnośnie  budowy Wiejskiego  Domu Kultury  około  dwóch  tygodni  temu Gminna  Spółka
Wodna  przy  udziale  naszego  pracownika  sprawdzała  studnię  melioracyjną  i  przewód
melioracyjny,  który  przebiega  przez  boisko.  Studnia  została  naprawiona.  Spółka  Wodna
ma jeszcze odkopać dwa odcinki i sprawdzić drożność melioracji. 

Radny  Grzegorz  Regulski –  poprosił  by  o  zakończeniu  sprawdzania  tych  odcinków
poinformowano sołtysa. 
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Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner  – poinformowała, że jeżeli chodzi o przepust
pod  drogą  powiatową,  wystąpiono  do  Zarządu  Dróg  Powiatowych  o  przebudowę
przepustu. Zadeklarowała, że sprawdzi czy przyszła odpowiedź i poinformuje Radnego.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  poinformowała,  że  jeżeli  chodzi
o inwestycję  w Wielkiej  Łące,  termin  jej  wykonania planowany jest  na 31 października.
Wykonane  zostały  badania  geologiczne,  przyjęte  zostały  rozwiązania  by  uniknąć
schodzenia  z  płytą  betonową  poniżej  lustra  wody.  Projektant  analizował  posadowienie
obiektu na planowanym terenie. 

Radny Jerzy Koralewski – zawnioskował o wystąpienie z prośbą do właścicieli lokalnych
restauracji  (XXXXXXXXXXXXX)  o  umożliwienie  korzystania  z  toalet  przez
mieszkańców.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski  –  odniósł  się  do  wniosku  Radnych
odnośnie nagrywania posiedzeń Komisji, wyjaśnił, że oficjalne nagrywanie jest informacją
publiczną,  która  może  zostać  udostępniona.  Uważa,  że  nagrywanie  ograniczyłoby
wypowiedzi  Radnych.  Opinia  Radcy  Prawnego  na  temat  nagrywania  posiedzeń  Komisji
stanowi załącznik do protokołu.

Radny Robert Bejgier – poinformował, że on był jednym z wnioskodawców. Wyjaśnił, że
zależało mu na tym, by nagrania z posiedzeń Komisji były do użytku wewnętrznego. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski  –  poinformował  o  wniosku  od
nauczycieli  matematyki  szkół  podstawowych  z  terenu  Gminy  Kowalewo  Pomorskie
z  prośbą  o  włączenie  do  kryterium  przyznawania  stypendium  Burmistrza  Miasta
Kowalewo  Pomorskie  za  wybitne  osiągnięcia  naukowe,  za  zajęcie  I,  II  i  III  miejsca
w  Lidze  Zadaniowej.  Dodał,  że  wnioskujące  nie  podały  żadnego  adresu,  ani  numeru
kontaktowego.  Materiał  wraz  z  opinią  Radcy  Prawnego  stanowi  załącznik  do  protokołu.
Następnie  poinformował,  że  najbliższe  posiedzenie  Komisji  odbędzie  się  9  listopada
o godz. 1400  .

Ad.6. Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1741 zamknął posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera 10 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska
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